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Presedintele CCIR: Suntem tara în care se moare de seceta la un kilometru de

Dunare; nu se poate sa facem agricultura pe acatiste

România este tara în care se moare de seceta la un kilometru de Dunare  si în care, în secolul 21, facem

agricultura pe baza de acatiste, a  declarat, marti, într-o videoconferinta de specialitate, Mihai Daraban, 

presedintele Camerei de Comert si Industrie a României (CCIR). 

"Nu se poate, noi suntem tara în care se moare de seceta la un  kilometru de Dunare. E inadmisibil! O tara cu

bazinul hidrografic si  hidrologic la României sa auzi un ministru al Agriculturii, oricare ar  fi el, ca pronunta

cuvântul "seceta" este autodenunt. Nu poti sa  functionezi asa. Probabil va trebui sa nu mai coste uzinarea apei, sa 

fie apa gratis pentru agricultura conditionata de tehnologii avansate în  irigatii, ca sa nu ne batem joc de apa din

râuri sau din pânza  freatica. Nu se poate ca, la bazinul nostru hidrografic, sa plângem de  seceta si în secolul 21 sa

facem agricultura pe baza de acatiste!", a  subliniat Daraban.

În viziunea sefului CCIR, trebuie sa se renunte la ideea de productie la hectar si sa se parieze "absolut totul" pe

procesare.

"Eu as paria absolut totul pe procesare, mai putin pe celebra productie  la hectar de care aud de când m-am nascut.

În 1967, cred ca primele  cuvinte pe care le-am auzit au fost "productia la hectar". Cred ca  trebuie iesit din

paradigma asta. Pâna la urma putem importa cereale  daca suntem în stare sa procesam. Cred ca aici este pariul pe

care îl  avem. Trebuie sa ne uitam si ce importam ca produse procesate ca sa ne  dam seama unde suntem. Vorbim

de 507 milioane de euro produse de  panificatie, de 460 de milioane de euro produse procesate din lapte, de  118

milioane de euro produse procesate tomate, de 124 de milioane de  euro produse procesate din carne, de 1,1

miliarde de euro legume-fructe.  Deci, acestia sunt niste indicatori, pentru ca pe de alta parte se  întâmpla ceea ce

vedem si acum în turism. Turismul nostru, saracutul, nu  depaseste 1,4 - 1,5% din PIB. Şi agricultura noastra, din

pacate, cu  toate eforturile de productie la hectar nu depaseste 4%", a spus Mihai  Daraban.

Acesta a adaugat ca fermierul trebuie sa aiba o piata de desfacere în care sa-si vânda productia.

"Noi trebuie sa punem caii în fata carutei, nu invers. Trebuie sa  oferim piata fermierului, pentru ca fermierul daca

va vedea ca are piata  de desfacere îsi va comensura în vreun fel productia. Sa ne spuna si  noua statul român în ce

a constat suma de 86,28 de miliarde de euro pe  care am importat-o anul trecut...", a afirmat oficialul CCIR.
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